
 

 

Eesti Vabariik 

Harju maakond 

 

LÄÄNE-HARJU VALLAVOLIKOGU 

HARIDUS-, KULTUURI- JA SPORDIKOMISJONI JA SOTSIAALKOMISJONI 

ÜHISKOOSOLEK 

 

KOOSOLEKU PROTOKOLL 

 

Lääne-Harju valla tugikeskus, Lennu tn 18, Ämari alevik                   17.02.2020.a. 

 

 

Algus kell 16.29, lõpp kell 17.11 

Istungit juhatas: Haridus-, Kultuuri ja spordikomisjoni esimees Aleksei Šatov 

Protokollis: Janika Roosileht 

Istungist võtsid osa haridus-, kultuuri- ja spordikomisjoni liikmed: Eduard Hmeljov, Kristi 

Lambing, Jüri Alter, Käti Teär-Riisaar, Mati Vetevool, Viktoria Visbek. 

Puudusid: Jaan Alver, Hannes Kasemaa. 

Sotsiaalkomisjoni liikmed: Komisjoni esimees Olga Kugal, komisjoni aseesimees Elena 

Villmann ja komisjoni liikmed: Eda Arusoo, Svetlana Kivistik, Anu Leeduks, Viktoria 

Visbek.  

Puudusid: Ants Kiviselg, Janika Molejus. 

 

OTSUSTATI: poolthäälte enamusega (poolt 7 haridus-, kultuuri- ja spordikomisjoni liiget, 

poolt 6 sotsiaalkomisjoni liiget) kinnitada alljärgnev päevakord:  

 

PÄEVAKORD:   

1. Lääne-Harju Vallavolikogu 17.12.2019 määruse nr 31 „Koolieelse eralasteasutuse ja 

lapsehoiuteenuse toetamise kord“ muutmine 

Ettekandja: abivallavanem Hestia Rindla 

2. Lääne-Harju valla haldusteenuste haldamise infosüsteemi ARNO põhimäärus 

Ettekandja: abivallavanem Hestia Rindla 

3 Loa andmine riigihanke läbiviimiseks 

Ettekandja: abivallavanem Hestia Rindla 

4. Informatsioon ja kohalalgatatud küsimused 

 

 

 

1. Lääne-Harju Vallavolikogu 17.12.2019 määruse nr 31 „Koolieelse eralasteasutuse ja 

lapsehoiuteenuse toetamise kord“ muutmine 

 

Kuulati abivallavanem Hestia Rindla ettekannet: antud määruse muutmise vajadus seisneb 

selles, et anda vallavalitsusele vajadusel võimalus erandkorras ja põhjendatud juhtudel 

otsustuskorras eraldada lapsehoiuteenuse toetust taotlejale, kes ei vasta määruse paragrahv 3 

lõikes 1 seatud tingimustele või teenust vajav laps on noorem kui 1,5 eluaastat. Erandi 

tegemise vajadus esineb siis, kui see aitab vallavalitsusel tagada vallaelanikele nõutavad 

avalikud teenused (nt haridusteenus), mis on kohaliku omavalitsuse põhiülesanne. 

 

A. Šatov: kes määrab, kas konkreetne olukord kvalifitseerub erijuhtumiks? 

H. Rindla: vallavalitsus. Haridus-, kultuuri- ja noorsootööosakonna nõunik teeb sellekohase 

ettepaneku, kui see on tema arvates põhjendatud. 



O. Kugal: kas arvestatakse eralasteaiaga või peab ka tavalasteaed lapse vastu võtma? 

H. Rindla: Keila-Joale on planeeritud 2 rühma sõimerühmaealistele. Eralasteaed on ainult 

seniks kuni tavalasteaias koht vabaneb. 

A. Šatov: palju te erandjuhtumeid prognoosite? 

H. Rindla: arvan, et need on üksikud juhtumid. 

 

Toimus arutelu.  

 

OTSUSTATI:  

1.1 esitada Lääne-Harju Vallavolikogu 17.12.2019 määruse nr 31 „Koolieelse 

eralasteasutuse ja lapsehoiuteenuse toetamise kord“ muutmine vallavolikogule 

(sotsiaalkomisjon: 6 poolthäält, 1 vastuhääl; haridus-, kultuuri- ja spordikomisjon: 7 

poolthäält). 

 

Sotsiaalkomisjon lõpetas oma tööd ja lahkus ruumist. Haridus-, kultuuri- ja spordikomisjon 

jätkas tööd. 

 

2. Lääne-Harju valla haldusteenuste haldamise infosüsteemi ARNO põhimäärus 

 

Kuulati abivallavanem Hestia Rindla ettekannet: Avaliku teabe seaduse § 433 lõike 1 alusel on 

andmekogu vastutav töötleja (haldaja) riigi või kohaliku omavalitsuse asutus või muu avalikku 

ülesandeid täitev eraõiguslik isik, kes korraldab andmekogu kasutusele võtmist, teenuste ja 

andmete haldamist. § 435 lõike 1 järgi sätestatakse andmekogu põhimääruses andmekogu 

pidamise kord, sealhulgas andmekogu vastutav töötleja (haldaja). Tulenevalt eelnevast lubavad 

eelpool nimetatud seadused kohalikul omavalitsusel kui vastutaval töötlejal sõlmida või 

volitada eraõigusliku juriidilist isikut (volitatud töötlejat) täitma avalikke ülesandeid, määrates 

ära andmekogu põhimääruses volitatud töötleja ülesanded vastutava töötleja määratud ulatuses. 

 

Määrusega asutatakse Lääne-Harju vallas haridusteenuste haldamise infosüsteem ARNO ja 

kinnitatakse registri pidamise kord. Registri pidamise eesmärk on koguda ja töödelda 

koolieelse lasteasutuse seaduse alusel vallale vastavale haridusasutusele antud kohustuste 

täitmiseks vajalikke andmeid. Samuti reguleerib põhimäärus registri asutamise ja pidamise 

korda, sealhulgas andmekogu vastutava ja volitatud töötleja ülesanded, andmekogusse 

kogutavate andmete koosseisu, andmete andmekogusse kandmise korda, andmekogust 

andmete väljastamise tingimused ja korda.  

 

Andmekogu kuulub registreerimisele Riigi infosüsteemi haldussüsteemis, peale mida on 

võimalik andmekogus andmete ristkasutuse riiklike andmekogudega. ARNO on kasutatav 

Piksel OÜ poolt arendatava standardlahendusena.   

 

K. Teär-Riisaar: millisest perioodist see toimima hakkab? 

H. Rindla: sügisest. Paratamatult peab arvestama üleminekuajaga. 

K. Lambing: kas ID-kaardiga tuleb sisse logida? 

H. Rindla: jah. 

 

Toimus arutelu.  

 

 

OTSUSTATI:  

2.1 esitada sotsiaalkomisjoni ja haridus-, kultuuri- ja spordikomisjoni poolt Lääne-

Harju valla haldusteenuste haldamise infosüsteemi ARNO põhimääruse eelnõu 

vallavolikogule. 

 



3. Loa andmine riigihanke läbiviimiseks 

 

Kuulati abivallavanem Hestia Rindla ettekannet: Hanke sisuks on Paldiski linna 

üldhariduskoolidele toitlustaja leidmine. Leping sõlmitakse kolmeks aastaks. Paldiski 

Linnavalitsus kuulutas 29.05.2017 välja hanke „Toitlustusteenus Paldiski linna 

üldhariduskoolides”. Hanke alusel sõlmiti Baltic Restaurants Eesti AS-ga tähtajaga kuni 

30.06.2020. Seoses lepingu peatse lõppemisega on vaja välja kuulutada hange toitlustaja 

leidmiseks. 

 

K. Lambing: toit valmistatakse mujal? 

H. Rindla: valmistatakse Paldiski Vene Põhikoolis. 

K. Lambing: teistes koolides valmistatakse toit kohapeal? 

H. Rindla: jah. 

K. Lambing: aga lasteaiad? 

H. Rindla: teevad kohapeal. Keila-Joal ei tule ka oma kööki. 

 

Toimus arutelu.  

 

OTSUSTATI:  

3.1 7 esitada haridus-, kultuuri- ja spordikomisjoni poolt otsuse eelnõu “Loa andmine 

riigihanke läbiviimiseks“ vallavolikogule. 

 

 

4. Informatsioon ja kohalalgatatud küsimused 

 

4.1 K. Lambing: millal valmib Laulasmaa kooli juurdeehitus? 

H. Rindla: selle aasta lõpuks. 

K. Lambing: meile kommunikeeritakse, et Lehola kooli lapsed peaksid Laulasmaa koolis 

haridusteed jätkama, kuid palju paremini sobiksid Vasalemma ja Padise kool. 

M. Vetevool: Lehola kooli teadete tahvlile võiks üles panna info haridustee jätkamise kohta 

Vasalemma ja Padise koolis. 

 

Haridus-, kultuuri- ja spordikomisjoni esimees Aleksei Šatov kuulutas koosoleku lõppenuks 

ja teavitas, et järgmine koosolek toimub esmaspäeval, 23. märtsil 2020.a. kell 16.00 

Vasalemma seltsimajas. 

 

 

 

 

Aleksei Šatov 

(allkirjastatud digitaalselt) 

Haridus-, kultuuri- ja spordikomisjoni esimees 

 

 

 

Olga Kugal 

(allkirjastatud digitaalselt) 

Sotsiaalkomisjoni esimees 


